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L’UBAE deixa la gestió del 
complex esportiu Puigverd

Ajuntament i 
empresa han signat 
un conveni per 
trencar el contracte

El govern local 
calcula que reformar 
el complex esportiu 
costarà 2,5 milions

  Ànnia García

L’empresa UBAE Fitness i 
l’Ajuntament han signat un 
conveni a través del qual es 
disol el contracte de la con-
cessió del complex espor-
tiu Puigverd. De fons, hi ha la 
necessitat de renovar els equi-
paments: “Volem renovar els 

vestidors, que estan molt 
malmesos i ampliar la capa-
citat de la sala de fitness”, 
va explicar l’alcalde de la vila, 
Ignasi Giménez, dimecres en 
roda de premsa. La renova-
ció també implicarà canviar 
d’ubicació la Sala Puigverd, un 
espai dedicat a la rehabilita-
ció d’infants. Tot plegat, tindrà 
un cost de 2,5 milions d’euros, 
segons els primers càlculs. 
“Quedaven cinc anys per a la 
fi del contracte amb UBAE”, 
explica Giménez, temps insufi-
cient perquè l’empresa pogués 
amortitzar la inversió.

Per això, es buscarà una 
nova empresa concessionària, 
a través d’un concurs públic, 
que haurà de fer les actuaci-
ons pactades a curt termini. 
Les bases del concurs, així com 
la rescissió del contracte amb 
UBAE, es portaran al ple muni-
cipal per a la seva aprovació. 
Serà “abans de l’estiu”.   La pisicina coberta del complex esportiu Puigverd. || J.G.

  Caminar és l’esport més practicat pels castellarencs. || J.G.

Si el calendari s’acompleix, 
el concurs es podria resoldre 
entre els mesos de setembre i 
octubre. Fins que arribi aquest 
moment, l’UBAE continuarà 
gestionant el complex esportiu.

17 anys || L’UBAE va començar 
a explotar el complex l’octubre 
de 1992. Des de llavors, l’equipa-
ment a assolit la xifra de 3.000 
socis. El complex esportiu 
compta amb un gimnàs,  sales 
per a activitats dirigides, una 
pista exterior i dues piscines, 
una coberta i una a l’aire lliure. 

Des de fa temps, s’havien 
donat queixes per part d’usu-
aris del complex esportiu Pui-
gverd. D’una banda, pel mal 
estat dels vestidors; de l’altra 
per la manca de capacitat de 
les instal·lacions. De fet, la 
situació del complex esportiu 
havia estat un tema de debat 
durant l’última campanya elec-
toral municipal. 

Més de la meitat dels 
castellarencs fa esport

  Ànnia García

En concret, el 51,8%. Així ho recull 
una enquesta sobre hàbits espor-
tius de la població, que ha elabo-
rat la Diputació de Barcelona. Les 
dades es van recollir via telefònica, 
ara fa un any, i es van enquestar 
600 persones. El marge d’error és 
de +/- 4 punts.

La xifra global de gent que 
practica esport està per sobre 
de les mitjanes estatal i catalana. 
Pel que fa als esports més practi-
cats, són les caminades (39,8%), 

la natació recreativa, la gimnàs-
tica de manteniment i la bicicleta 
de muntanya. A partir d’aquí hi ha 
d’altres esports minoritaris com 
ara el billar i l’esquí alpí. L’esport 
d’equip amb més practicants és el 
futbol sala.

caminem per castellar || Des del 
consistori es valoren de forma 
positiva les xifres, i de fet es pro-
paren noves accions per ampliar 
la pràctica de l’esport. És el cas 
de Camina per Castellar: “És un 
projecte que coordinem amb 
el CAP”, va explicar la regidora 

d’Esports, Pepa Martínez, “i que 
permetrà als metges receptar 
caminades”. El consistori ja ha 
preparat vuit itineraris urbans, 
d’entre dos i quatre quilòme-
tres, i de dificultat baixa. Aques-
tes passejades es podran recep-
tar amb l’objectiu de millorar la 
qualitat de vida de persones que 
pateixin malalties cardiovascu-
lars causades pel sedentarisme 
o l’obesitat.

A més, també s’està incidint 
en el manteniment i la renovació 
de places i pistes poliesportives 
públiques. 
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Dissabte 18 d’abril es va produir, a 
causa de les pluges, una esllavissada 
en el talús que separa el terreny on 
s’està construint l’escola El Sol i La 
Lluna i les pistes de tennis del Club 
Tennis Castellar. Dimarts passat, 
l’Ajuntament, l’empresa concessio-
nària GISA i l’empresa constructora 
van visitar el terreny. En una reunió 
posterior, van acordar fer un estudi 
geotècnic per determinar les causes 
i veure la millor solució construc-
tora per poder seguir amb el desen-
volupament normal de les obres de 
l’escola i d’altra banda garantir la 
seguretat del mur que dóna al vial 
d’accés i fa de divisor entre les pistes 
i aquest solar. 

“Ara estem a l’expectativa 
de veure quina solució donen els 
serveis tècnics de GISA, per una 

banda, per la continuïtat de les 
obres, i per l’altra, la consolida-
ció d’aquest mur”, va explicar el 
regidor d’Urbanisme, Aleix Canalís. 
El regidor també va afirmar que 
les obres estan aturades fins poder 
garantir un accés segur a les obres ja 
que tant els accessos des del carrer 
Sant Feliu com des del de les Bas-
setes són inviables. “Fins d’aquí a 
un mes no tindrem el resultat de 
l’estudi, a partir d’aquí l’empresa 
constructora i GISA hauran de 
determinar si es fa un altre model 
constructiu o es continua amb el 
mateix”. 

La directora de l’escola El Sol i 
la Lluna, Montserrat Safont, va con-
fessar que sent una incertesa “de no 
saber què” ja que no pensaven que 
l’esllavissada podia aturar les obres 
tant de temps. “Ja fa gairebé un 
mes que està tot aturat, i s’ha de 
calcular un mes més per tenir l’es-

La sisena escola, aturada 
per una esllavissada

Convocatòria 
d’ajuts pel 
menjador 
escolar

Fins el proper 22 de maig es 
poden sol·licitar els ajuts que 
el Consell Comarcal ofereix per 
cobrir part del cost del menja-
dor escolar. Es poden beneficiar 
dels ajuts tots els infants esco-
laritzats a centres públics. En la 
sol·licitud es tindran en compte 
tota una sèrie de condicionants 
(com ara els ingresos familiars 
o la condició de família nom-
brosa), que s’hauran de justifi-
car amb documentació, i que ser-
viran per resoldre la sol·licitud. 
En el cas que l’ajut s’aprovi, el 
Consell Comarcal atorgarà 3,30 
euros per dia d’escola, i la resta 
del cost l’haurà d’assumir cada 
família. Aquest curs 2008-2009 
s’estan beneficiants de l’ajut 11 
famílies de la vila. Per aquesta 
convocatòria, corresponent al 
curs 2009-2010, ja s’ha notat un 
increment de sol·licituds. Els 
tràmits es poden fer a la regido-
ria de Benestar Social de l’Ajun-
tament. || REdAccIO 

  Aquest és l’aspecte del talús després de l’esllavissada del mes d’abril.  || J. G.

  Cristina Domene

tudi informatiu i abans no es veurà 
una solució adient, poden passar 
dos mesos més. I ens posem al 
setembre”. Safont va afirmar que si 
hi hagués un altre accés per un altre 
lloc al solar no hi hauria tant pro-
blema, “però els camions d’obres 

no poden accedir”. 
Un dels afectats ha estat el Club 

Tennis Castellar. El seu president, 
Josep Antolino, va informar que hi 
ha dues pistes que no es poden fer 
servir i la del pàdel tampoc perquè 
“hi ha una mica de perill”.   

Les obres s’han aturat perquè no es pot garantir un accés segur al solar on s’ha de construir el col·legi 
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L’Altraveu denuncia falta 
de seguretat i deixadesa 
al Casal d’Entitats

  Ànnia García

L’agrupació d’electors L’Altraveu 
ha denunciat que el Casal d’En-
titats és un espai degradat, on no 
hi ha cap tipus de seguretat i on a 
les entitats que hi tenen local, cada 
cop els resulta més difícil poder 
treballar-hi. També han explicat 
que d’un temps cap a aquí es venen 
repetint robatoris a l’interior dels 
locals. 

El Casal d’Entitats està situat 
a l’edifici de l’antic Ajuntament, al 
carrer Major. Actualment, aquest 
equipament dóna cabuda a aproxi-
madament una desena d’entitats, 
que hi tenen la seu. A l’edifici, però, 
no hi ha cap responsable municipal 
ni vigilància: “Aquest espai està 
obert tot el dia”, explica Marc 
Serrà, membre de L’Altraveu, “és 
una situació de deixadesa d’un 
edifici públic, on a  més hi tre-

 L’entrada al Casal d’Entitats. || JOSEP GRAELLS

ballen entitats sense afany de 
lucre”.

De fet, L’Altraveu ha estat 
una de les víctimes del robatoris. 
L’agrupació d’electors no té local 
al Casal d’Entitats, però l’Assem-
blea de Joves els va cedir el seu 
espai per tal que guardessin mate-
rial per valor d’uns 500 euros. 
Un material que ha desaparegut. 
“Algunes entitats han canviat el 
pany de les portes o han contrac-
tat assegurances privades”, diu 
Serrà. 

A banda dels problemes 
de seguretat, el Casal d’Entitats 
també té problemes com a edifici. 
Fa uns mesos es va començar a 
arranjar l’antiga sala de plens, que 
queda al primer pis. Ara per ara, 
les obres s’han aturat, “han deixat 
l’edifici apuntalat però no veiem 
ningú treballant”, diu Serrà.

Segons L’Altraveu, el Casal 
d’Entitats hauria de ser objecte 

d’una reforma, acompanyada 
d’un replantejament dels usos i 
els espais: “Les entitats tenen 
moltes mancances per treba-
llar-hi, el Casal hauria de ser 
un espai útil i viu”, apunta Marc 
Serrà, que afegeix que “aquesta 
situació es repeteix a altres edi-
ficis municipals”. Una situació 
que, segons L’Altraveu, acaba per-
judicant els usuaris de les entitats, 
i fa perdre patrimoni al municipi. 

D’altra banda, des de l’agru-
pació d’electors també s’han 
referit al nou projecte de Centre 
Cívic: “Entenem que ha de ser un 
pol d’atracció des del qual esten-
dre una xarxa d’edifcis i serveis”, 
explica Marc Serrà, “i esperem 
que no es converteixi en l’excusa 
per continuar deixant de banda 
equipaments”. 

Per part del govern local, 
s’ha declinat fer declaracions al 
respecte. 

Els més petits de la vila van cele-
brar el passat divendres la Festa 
de la primavera a la plaça Calissó. 
Prop de 220 alumnes de les sis 
escoles bressols de la vila -El 
Coral, El Picarol, El Niu, Casa-
mada, la Baldufa i el Casalet-, 
d’entre 0 i 3 anys, van participar 
en aquesta activitat de la Guia 
Didàctica. La quitxalla va gaudir 
d’un esmorzar i va ballar amb 
les cançons del grup d’animació 
infantil Cavall de cartró. II c. d. JO
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La quitxalla celebra 
la primavera
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338 persones a la 
Caminada Popular

La XXII Caminada Popular, que 
va tenir lloc el passat diumenge 
va comptar amb 338 partici-
pants. Enguany, l’itinerari de 
la caminada es dividia en dos 
sectors: “Un primer sector, per 
caminar per la pista al Puig de 
la Creu, i un segon, per visitar 
les barraques de vinya”, expli-
cava el membre de la Regidoria 

d’Esports, Salva Serra. 
El recorregut va servir per 

observar els treballs fets per part 
d’alguns membres del CEC en la 
recerca i restauració de les barra-
ques que hi ha encara als camins 
del voltant de la vila. Excepte la 
pluja de bon matí, la resta del dia 
va fer bon temps.

La Caminada Popular és una 
activitat que s’organitza anual-
ment, el segon diumenge del mes 
de maig. 

  Marina Antúnez

  Participants a la XXI Caminada Popular ‘Camins i barraques’. || J.GRAELLS

La Plataforma TRENCC 
es reuneix amb el govern
L’entitat va demanar tenir accés als estudis informatius sobre el projecte del tren

La passada setmana va tenir lloc 
la primera trobada entre membres 
de la Plataforma Tren Castellar 
Centre (TRENCC) i els repre-
sentats de l’equip de govern, 
Ignasi Giménez, alcalde de la vila 
i el regidor d’Urbanisme, Aleix 
Canalís.  Totes dues parts es van 
reunir a les dependències de 
l’Ajuntament durant prop d’una 
hora i mitja. Albert Margineda, 
secretari de la Plataforma va 
explicar: “Volíem presentar-nos 
i donar-nos a conèixer fent una 
breu exposició del nostre recor-
regut i dels objectius i mostrar el 
nostre interès en poder mante-
nir vincles de col·laboració i una 
relació cordial i fluida”. 

En el transcurs de la trobada 
la Plataforma TRENCC va sol-
licitar tenir accés als estudis infor-
matius sobre l’arribada del fer-

rocarril a la vila. El govern es va 
comprometre a fer arribar a l’enti-
tat l’estudi realitzat per l’ASEMCA 
i l’estudi de viabilitat que va desen-
volupar la Generalitat fa un any. 

Canalís va manifestar: 
“Valorem positivament que hi 
hagi una iniciativa ciutadana 

  Cristina Domene

  La plataforma a l’assemblea del passat dilluns al CEC. || JOSEP GRAELLS

per participar en el procés de 
decisions que s’han de prendre a 
partir que es faci públic l’estudi 
de la Generalitat”. 

L’alcalde, per la seva banda, 
va proposar la taula de mobilitat 
com a un altre espai d’interrelació 
possible. 

EDUCATIU LOCAL
II FÒRUM

Sala de Petit Format de l'Ateneu

de maig de 2009 - 18 h
Dijous 28
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 Ànnia García

 Les xemeneies de la fàbrica del vidre, ara sense fum. || ARxIu             

Des de fa unes setmanes, les 
xemeneies de l’empresa Vidrala, 
la Fàbrica del vidre, no emeten 
fum. La companyia d’origen basc 
ha fet una important inversió 
amb l’objectiu d’acomplir la nova 
llei europea en matèria de con-
taminació. Una inversió que és, 
també, una aposta per la soste-
nibilitat: “Els límits d’emissió 
s’han reduit pràcticament fins 
a zero”, explica Ramón Falcó, res-
ponsable de Medi Ambient de la 
Fàbrica del Vidre. 

Per reduir la contaminació, 

La fàbrica del vidre, més sostenible
s’ha instal·lat un electrofiltre, per 
on passa el fum abans de sortir 
a la xemeneia. És “el més gran 
dels que existeixen a Espanya”, 
i a més de reduir la contamina-
ció, “recupera les partícules de 
sulfat per tal que no surtin a 
l’ambient, i les reintrodueix al 
forn, ja que és una de les matè-
ries primeres que fem servir”, 
explica Falcó. 

Aquesta novetat tecnològica, 
és quelcom més que una manera 
de complir la llei. Vidrala ha fet 
una forta inversió recentment a 
la fàbrica de la vila: “S’han inver-
tit uns 40 milions d’euros en 
diferents actuacions, que inclo-
uen el nou forn”, explica el res-
ponsable de medi ambient, “una 
tercera part d’aquests diners 
ha anat a aplicar mesures per a 
la millora de la sostenibilitat”. 
A banda de l’electrofiltre, també 
s’ha creat un circuit de recupe-
ració i recirculació d’aigües de 

procés per tal d’evitar que, en 
cap cas, es puguin barrejar amb 
les  aigües residuals sanitàries i 
evitar que vagin a la depuradora 
municipal. 

Sigui com sigui, la desapa-
rició del fum de les xemeneies és 
també la fi d’alguns conflictes, que 
s’havien donat “amb moviments 
de la zona, tot i que l’activitat de 
l’empresa és poc contaminant, i 
gran part del fum de les xeme-
neies era vapor d’aigua”. 

Les noves mesures mediam-
bientals funcionen ja a ple ren-
diment, tot i que el responsable 
de medi ambient ens avisa: quan 
s’hagin de fer aturades de man-
teniment, és possible que torni 
a veure’s fum, però serà només 
en moments puntuals.  De cara 
al futur, un dels objectius de la 
fàbrica castellarenca és tornar 
a obrir-se als més joves, organit-
zant visites de les escoles de tota 
la comarca. 

Gràcies a uns
electrofiltres, les 
xemeneies de la 
planta no fumegen

Taula informativa sobre fibromiàlgia, 
dissabte a la plaça del Mercat

El passat dia 12 de maig es va comme-
morar el Dia Mundial de la Fibromiàl-
gia. L’Associació Catalana d’Afectats de 
Fibromiàlgia organitzarà demà dissabte 
una taula informativa a la vila. Estarà 
situada davant el Mercat municipal, des 

de les 10 hores i fins el migdia. Les persones 
que s’hi adrecin rebran informació sobre la 
fibromiàlgia i la síndrome de fàtiga crònica, 
així com sobre la tasca de l’entitat, consells 
de salut i el suport que ofereix a persones 
afectades i les seves famílies. || REdAccIó

Pasqual Maragall inaugura una mostra 
sobre els 30 anys de democràcia local

Enguany es commemora al nostre país el 30 
aniversari de les primeres eleccions locals 
democràtiques després del franquisme. 
Una efemèride que a Castellar se celebrarà 
el proper dimarts 19 de maig a la tarda. En 
concret, a les 19 hores tindrà lloc la inaugura-

ció d’una mostra que repassa en imatges els 
30 anys del consistori. A aquest acte ha con-
firmat la seva assistència l’ex-president de la 
Generalitat de Catalunya, Pasqual Maragall 
i Mira. La mostra estarà situada al vestíbul 
del Mercat municipal. || REdAccIó
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Es pot aprendre a acariciar

Ara fa un any, l’Ajuntament va 
engegar una proposta per oferir a 
les persones cuidadores un espai 
de lleure a través del qual pogues-
sin millorar la seva salut. Es va 
crear el taller de biodansa, una 
proposta que continua en marxa.

“Els cuidadors estem molt 
sols, en tots els sentits”, explica 
la Carme, una de les membres 
del grup. Aquesta solitud és un 
dels fronts en els quals actúa la 
biodansa: “Dóna als cuidadors 
l’oportunitat de destinar-se un 
temps a ells mateixos, i d’in-
tegrar-se a un grup”, explica 
Teresa Vázquez, la terapeuta 
encarregada del taller, “l’objectiu 
de la biodansa és el benestar en 
tots els nivells de la salut”. I l’ex-

periència dels membres del taller 
així ho recull: se senten millor, més 
contents, més capaços i cuidats. 
Segons Vázquez, “es constata 
una recuperació física, mental 
i emocional; les tres expressi-
ons s’integren”. Per exemple, 
es millora la coordinació, l’estat 
d’ànim i es creen relacions inter-
personals.

Però la biodansa serveix 
per alguna cosa més: “He après 
a acostar-me a les persones, a 
mirar-les, a escoltar, a acari-

ciar...”, explica el Francesc, un 
altre dels participants del taller. 
I és que les sessions de biodansa 
tenen molt d’experiència com-
partida: “Primer es comença 
amb una estona de comuni-
cació verbal”, explica Teresa 
Vázquez, “i després comença 
la comunicació a través de la 
dansa, segons la progressió de 
cadascú”. No es tracta, doncs, de 
ballar, sinó d’expressar-se amb la 
música com a element conductor. 
“L’expressió afectiva millora 

  Un dels grups que va començar a funcionar ara fa un any, al Casal Catalunya. || J.G.

 Ànnia García

Ara fa un any de la 
posada en marxa del 
taller de biodansa, 
adreçat a cuidadors

Els participants 
de l’activitat se 
senten millor a nivell 
físic i emocional

d’una manera extraordinària”, 
apunta Vázquez.

El desconeixement sobre la 
biodansa fa que algunes persones 
es mostrin escèptiques. L’Àngel, 
un altre participant de l’activi-
tat, explica que va arribar “amb 
molta angoixa”: “Em va costar 
venir, perquè pensava que no 
seria efectiu, però... em vaig 
equivocar!”. I com més temps 
passa, millors són els resultats.  
“Al principi, després de venir 
tornava a casa molt contenta, 

però només em durava una 
estona”, diu la Dolors, “i de mica 
en mica l’efecte s’ha mantin-
gut”. Segons la Teresa, el temps 
ideal de la biodansa és practi-
car-la durant tres anys. Un temps 
que, als participants del taller, no 
els sembla massa: “Espero el dia 
que haig de venir, perquè em 
trobo molt bé”, explica l’Adela.

més suport || Els participants del 
taller tenen també una reclama-
ció: volen més suport per tal de 
difondre l’activitat i aconseguir 
que més persones se’n beneficiïn. 
Actualment, l’Ajuntament finan-
cia el taller, i els seus integrants 
arriben derivats des de Benestar 
Social i el Centre d’Assistència 
Primària. Però creuen que  no es 
posen tots els recursos necessaris 
per difondre els bons resultats de 
la biodansa.

“La biodansa està feta per 
a tothom”, explica la Carme. Els 
tallers que financia l’Ajuntament 
s’adrecen específicament a per-
sones que han de cuidar algun 
familiar. Es reuneixen dos cops a 
la setmana: els dimarts a partir 
de les 10 del matí i els dimecres a 
partir de les 15 hores, en els dos 
casos, al Casal Catalunya.

Les persones que hi estiguin 
interessades, es poden adreçar a 
la regidoria de Benestar Social 
per rebre més informació. Com 
diu l’Enric, “amagar el cap sota 
l’ala no porta enlloc”. 
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LA BÚSTIA Podeu escriure els missatges per aquesta secció a lactual@castellarvalles.cat. 
deixeu nom, cognom, número de telèfon i número del dNI. Màxim 15 línies a doble 
espai. Les cartes poden ser extractades.Els escrits es publicaran per estricte ordre 
d’arribada. Les opinions han de ser respectuoses amb les persones i institucions.

Fent anys tot ballant

L’Associació de Balls de Saló Tot Ballant va celebrar el passat diumenge 
els seus 10 anys de vida amb un dinar de germanor i, com no, amb un 
ball. Felicitats per estimar el ball i dedicar-s’hi amb cos i ànima.
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El que es 
construeix 
en 30 anys no es 
pot destruir amb 
una pintada

Participació 
ciutadana a 
Castellar del Vallès

Vilabarrakes 2009

Nota d’aclariment

 cAc

 Jordi taló

 vilabarrakes

 Regidoria de cooperació

Y en las Ramblas de las Flores
con qué envidia te miraban
los claveles y las rosas
y los nardos y las dalias...
Yo te encontré muchas veces
cuando menos lo esperaba
los angelitos del “Sielo”
con nuestras vidas jugaban
“crusando” nuestros caminos
Como se “crusan” las “parmas”
jaleando bulerías
con “farretes de romansa”
Y sucedió: que “enredaos”
en la “sea” de tus pestañas
Te “yevaste” los suspiros
que iba sortando mi “arma”
Yo te hablé de mi “Seviya”
y tú de la Costa Brava
Yo te canté soleares
fandangos, tientos, tarantas;
Y tú me “hisite” gustar
lo “durse” de una sardana;
Y al final tú me querías
igual que yo te adoraba
ya ves tú  que “coinsidensia”
Yo andaluz, tú catalana
Yo con la Torre del Oro,
tú con el oro en el “arma”.
Mi tierra tiene salero;
la tuya un Paseo de “Gracia”
Yo te canto en andaluz
Y tú en lengua catalana 

Ya ves tiene salero
esta cosa que me pasa;
Yo, que soy más andaluz
que el arpón de la Giralda
Yo, que “nasí” en la “Alamea”
y que cresí en la Campana;
Yo, que quise ser torero
“pa” salir en la Maestranza
Tocao de negra montera
con traje de oro y grana;
He llegado a Barcelona,
he visto una catalana,
la dije dos chicoleos
cuando pasó por las Ramblas, 
y al mirarme con tus “olisos”
Serenos de noche clara
¡chiquilla! no sé qué cosa
me subió por la garganta
que el “corazón” “paresía”
que te estaba “hasiendo” parmas.
Quise decirte un piropo
y no encontré las palabras...
¡Era tanta tu majeza,
chiquilla de mis entrañas
que “hisiste quearse mua”
a mi rasa charlatana...
Y pasaste por mi “vera”
y yo te seguí con “carma”

Creiem que un club amb la his-
tòria del Club Atlètic Caste-
llar hauria de considerar com 
anecdòtics uns actes vandàlics 
covards que no tenen cap sentit i 
tampoc cap motiu.
Tothom pot manifestar la seva 
opinió perquè estem en demo-
cràcia però en el segle XXI no es 
pot permetre que encara es facin 
manifestacions vessant parau-
les despectives cap a persones 
que ni tan sols saben els motius 
i amb actes vandàlics que només 
perjudiquen els que no tenen 
cap culpa: els socis.
Hi ha moltes maneres de mani-
festar la nostra opinió com 
omplir un escrit anònim i dei-
xar-lo a la bústia de suggeri-
ments, enviar un correu elec-
trònic a l’adreça institucional, 
demanar la paraula en qualse-
vol assemblea, parlant directa-
ment amb  qualsevol membre 
de la Junta Directiva, creant una 
alternativa a la Junta actual i 
presentar una moció, etc...
No només la imatge del club 
surt danyada, sinó també la de 
la nostra vila, la dels nostres 
atletes i la de les persones que 
amb el seu esforç gratuït i sacri-
ficat facin que una entitat pugui 
funcionar amb regularitat.
Fins i tot la imatge dels vàndals, 
que no saben ni tan sols escriure, 
ha sortit malmesa, perquè, si 
aquestes persones que no estan 
d’acord amb la gestió feta, han 
de ser l’altra alternativa, ho 
tenim clar..., la seva capacitat  ha 
quedat clarament malmesa.
En el fons tothom estima el club 
i vol el millor per a ell però hi 
ha alguns que s’equivoquen si 
volen solucionar els problemes 
amb pintades i d’altres actes 
covards... Entre tots hem de 
decidir que és el que volem per al 

Andaluz y catalana

 Francisco Espinosa

pero en la “cansion” ponemos
cachitos de nuestras “armas”
la Virgen de Montserrat
“yevas” en una “medalla”
Yo “yevo” a la Macarena
en el corazón grabada
¿Qué es muy raro que te quiera
“chiquiya” de mis entrañas?
Porque yo soy andaluz
y tú no eres “seviyana”
¡¡¡Que saben los que murmuran!!!!
¡¡¡¡Que saben los que así hablan!!!
Yo te quiero por bonita
por buena y por catalana.

nostre club amb diàleg, consens 
i una mica de seny, acceptant les 
derrotes dels nostres arguments 
i no comportant-nos com a rucs. 

Darrerament hem sentit a parlar 
molt sobre participació ciutadana 
a Castellar. Però, què entenem 
com a mecanismes de participa-
ció ciutadana? Són òrgans de con-
sulta i deliberació que parteixen de 
la base d’acostament entre la ciu-
tadania i els afers públics. Des dels 
anys vuitanta i sobretot noranta, 
els diferents governs locals del 
municipi han apostat per aquests 
mecanismes. Castellar és, per si 
algú no ho sap, un dels primers a 
tot Catalunya en fer un diagnòstic 
i pla d’acció dels anomenats Plans 
Estratègics –plans que serveixen 
per dir quin model de municipi 
volem entre tots-. 
Hi ha diferents models de meca-
nismes de participació ciutadana 
que s’han portat a la pràctica al 
municipi. Són prou interessants 
per demostrar que tot és possi-
ble amb voluntat política i una 
mirada més enllà dels interes-
sos de partit. És el cas, del Fòrum 
Ambiental, Consell Sociosani-
tari, la Comissió de Festes, Plurà-
lia (programa transversal de políti-
ques socials, actualment extingit) i 
els més recents com els Consells de 
Cultura i Comunicació.  No entraré 
a analitzar totes i cadascuna de les 
noves pràctiques dels nous meca-
nismes de participació ciutadana. 
No podem deixar de banda que 
aquests no han respost a les expec-
tatives promeses de diàleg i trans-
parència. No pot ser que per una 
banda fem votar a 1.000 persones 
per la dimensió de la terrassa de 
l’edifici cultural i per l’altre tinguem 
600 nous habitatges amb calçador! 
La clau del projecte de municipi 
recau només en una persona que 
no representa a ningú. Això no pot 
ser. Per això crec que cal replante-
jar des dels municipis l’anomenada 
democràcia local. Estem perver-
tint conceptes i formes. 
Una de les solucions és posar al 
dia els mecanismes participatius. 
Aquests han de ser capaços d’aglu-
tinar el teixit associatiu, grups 
municipals, experts i persones a 
títol individual en el disseny del 
Castellar del futur. Aquestes noves 
eines d’innovació democràtica han 
de ser capaces  d’incrementar la 
legitimitat de les accions munici-
pals i imaginar entre tots en quina 
comunitat volem viure. 
Per altra banda, cal un compro-

mís polític entre les diferents for-
macions polítiques per aplicar el 
Codi de Bon Govern –aprovat per 
un govern que no el fa servir- i un 
Pacte Local Antitransfugisme.
Aquestes dues són les possibles 
solucions en matèria de democrà-
cia local per recuperar el prestigi i 
el lideratge del municipi en aquests 
temes. Només falta voluntat polí-
tica per dur-ho a terme. Estarà dis-
posat l’alcalde a liderar-ho?

Des de l’organització de Vilabar-
rakes, informem a totes aquelles 
entitats, associacions, col·lectius 
o grups, que enguany vulguin 
participar en la propera edició 
de Vilabarrakes que es portarà a 
terme durant la Festa Major del 
nostre poble, que es posin en con-
tacte  amb nosaltres a través del 
mail vilabarrakes@gmail.com, 
abans del 27 de maig.
Recordem que Vilabarrakes és 
un dels actes més multitudinaris i 
celebrats de la Festa Major de Cas-
tellar del Vallès, i està completa-
ment organitzat per voluntaris de 
totes les barraques que hi parti-
cipen. És per aquest motiu que la 
festa està oberta a la col·laboració 
de tothom que vulgui ajudar a tirar 
endavant i fer més gran aquesta 
gran trobada. La implicació de 
tota aquesta gent és imprescindi-
ble per a seguir poder gaudint any 
rere any d’aquest gran acte, que 
ja forma part de la Festa Major 
com un element imprescindible i 
esperat per tots els castellarencs i 
castellarenques de totes les edats.
Esperant que entre totes cada 
dia puguem ser més grans, us 
convidem a participar i gaudir 
de la festa.
Visca la Festa Major!

En referència a l’article de L’Ac-
tual del 8 de maig sobre els cinc 
projectes de cooperació que 
rebran subvenció aquest any, la 
Regidoria de Cooperació voldria 
fer algunes puntualitzacions. Tres 
dels projectes rebran subvenció 
directa de l’Ajuntament i dos, el 
de la Lliga dels Drets dels Pobles 
i Entrepobles, rebran la subven-
ció municipal a través del Fons 
Català de Cooperació on també 
poden rebre subvenció d’altres 
consistoris. La partida total per 
projectes és de 107.000 euros. 
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Obrim els ulls

Natura i patrimoni: 
La Caminada Popular

brim els ulls ! La crisi 
que ens colpeja for-
tament és la darrera 
mostra, tremendament 

virulenta i descarnada, que el fet de 
formar part de l’Estat espanyol ens 
limita les possibilitats de créixer eco-
nòmicament i, per tant, de sortir de 
la crisi ben parats. Espanya és per 
a Catalunya i per als Països Cata-
lans una sagnia econòmica i un mal 
exemple del qual hem d’allunyar-nos 
quan abans millor. 

 Uriel Bertran *

 Gemma Perich *

O

A

La felicitat

ovint llegim al diari 
notícies relaciona-
des amb el PIB (Pro-
ducte Interior Brut). 

Com més puja, millor. El PIB com 
a mesura de la riquesa d’un país. 
Els diaris van plens d’indicadors 
que volen reflectir en què es fona-
menta, quins factors la compo-
nen: “La inversió pren el relleu al 
consum com a motor del creixe-
ment econòmic”, “El PIB espanyol 
va millorar –o empitjorar!- un 2,6% 
en el segon trimestre”, hi podem 
llegir. Volem ser rics. Però rics 
per a què? Què en fem, d’aquesta 
riquesa? Millorar la nostra quali-
tat de vida? La fem servir per estar 
més tranquils? El cert és que el 
nivell de renda per habitant a Cata-
lunya és, malgrat la crisi, molt més 
alt ara que fa 50 anys i, junt amb 
el País Basc, som la comunitat amb 
un nivell de riquesa més elevat. 
Però si mirem les dades estadís-
tiques veiem que, de forma paral-
lela al creixement de la riquesa dis-
ponible, també ha anat creixent el 
consum de calmants, antidepres-
sius, etc. Sembla, doncs, que a 
mesura que incrementa el nivell 
de riquesa augmenta el nivell d’es-
très. De finals dels anys vuitanta a 
principis dels noranta, l’augment 

del consum de tranquil·litzants va 
ser del 143%, i del 1993 ençà, segons 
la Memòria del Pla Nacional Sobre 
Drogues, aquest augment ha estat 
del 250%. Una de les conseqüèn-
cies d’aquest augment és que, 
actualment, prop d’un milió i mig 
de persones abusen dels tranquil-
litzants amb l’agreujant que la 
tolerància que creen aquests psi-
còtrops fa que cada vegada neces-
sitin prendre’n més quantitat per 
tal d’obtenir els mateixos efectes 
que al principi. Com és, doncs, 

que tot i estar millor en la majoria 
d’àmbits -suficient alimentació, 
més cura sanitària, més lliber-
tat personal- les persones cauen 
en el desequilibri emocional? Per 
què estem psicològicament més 
malalts? Potser perquè fem al con-
trari d’allò que deia en Josep Pla: 
“La felicitat rau en la contenció”. 
Ja de ben petits se’ns esperona 
per assolir l’èxit, des de l’educa-
ció fins a l’àmbit laboral quan som 
adults, i sovint el llistó es posa tan 
alt que mai no se’n té prou (qui el 

  Carles Sanosa

  Psicòtrops. || JOAN MuNdEt

ON BRAMA LA TONYINA   Pere Roca

S

posa, el llistó? Qui determina els 
paràmetres que permeten afirmar 
que algú ha assolit l’èxit? Què és 
l’èxit?). Sigui com sigui, la recerca 
de la felicitat esdevé esgotadora i la 
tranquil·litat que no es busca en la 
moderació s’espera, més sovint del 
que seria desitjable, dels fàrmacs. 
Que les condicions siguin millors, 
que la riquesa d’un país sigui més 
elevada, no garanteix que s’esti-
gui més satisfet. Potser és que, en 
el fons, hi ha una altra manera de 
produir, de consumir... de viure.. 

quest diumenge passat, 
els qui hem volgut, hem 
pogut gaudir de 15 qui-
lòmetres de recorre-

gut pel terme municipal de Castellar 
amb un itinerari no només fantàstic 
pel que representa de natura, sinó 
molt interessant pel que representa 
de coneixement del patrimoni histò-
ric i cultural del nostre municipi. En 
aquesta caminada, vam poder conèi-
xer uns quants aixoplucs dels 76 que 
han estat descoberts i recuperats. 
La caminada popular és una acti-
vitat en què hi participen molts 

voluntaris i entitats amb l’ob-
jectiu que més de 300 persones  
puguem gaudir i conèixer l’espai 
natural del nostre municipi d’una 
forma molt saludable i entretin-
guda, compartint amb molta gent 
aquesta diada. Enguany, però,  ha 
estat una caminada cultural per 
conèixer el patrimoni dels aixo-
plucs. Segurament tots n’havíem 
vist alguns, encara que no ens 

haguéssim fixat gaire, però sens 
dubte, amb la jornada d’aquest 
passat diumenge hem pogut veure 
la gran quantitat d’aixoplucs de 
pedra seca que tenim escampats 
al municipi i que sense la constàn-
cia i perseverança d’unes quantes 
persones, s’haurien perdut irre-
mediablement. 
Aquestes persones dediquen hores 
i hores desinteressadament a la 

conservació d’aquest patrimoni, a 
la seva recerca, a la seva restaura-
ció i finalment a la seva difusió. A 
totes aquestes persones que amb 
tanta vocació de servei mantenen  
el nostre patrimoni, i també als que 
han fet possible aquesta diada de la 
Caminada, gràcies i moltes felici-
tats per la feina ben feta. 

* Regidora de CiU

Mentre els Estats Units, Alema-
nya i la majoria d’Estats europeus 
industrials avançats aproven par-
tides pressupostàries multimilio-
nàries contracícliques i impulsen 
grans inversions en infraestruc-
tures productives, rebaixes fiscals 
que permetin recuperar el 
consum, increments de prestaci-
ons per a les persones aturades, 
plans de reconversió industrial 
i ajudes al sector de l’automoció 
(que a casa nostra representa el 
12% de tot el PIB), el govern català 
no té ni els diners ni la sobirania 
política per poder portar a terme 
cap d’aquestes mesures contra 
la crisi que necessita una econo-
mia industrial com la catalana, i 
es mira impotent com el tsunami 
econòmic s’enduu per endavant 
una bona part del nostre teixit 
productiu. 
I què podem esperar del Govern 
de Madrid (que és qui disposa dels 
nostres recursos fiscals)? Res. 
L’Estat espanyol  mai ha forjat una 
economia industrial avançada i la 
poca indústria que ha tingut, fona-
mentalment catalana i basca, més 
aviat ha estat un cos estrany dins 
l’anatomia espanyola, que no pas 
una part del seu ésser econòmic. 
Per això, totes les ajudes que està 
aprovant van destinades única-
ment a salvar la banca i les cons-
tructores. Dos sectors econòmics 
que tenen les seves principals 
empreses radicades a Madrid. 
Salvar l’economia de Madrid, 
aquesta és la prioritat.
Només un Estat Català, que ens 
permeti recuperar tot l’espoli 
fiscal que avui se’n va a Espanya 
en forma d’impostos que paguem 
i que no tornen al nostre país, ens 
permetrà afrontar la crisi econò-
mica a Catalunya i invertir en el 
nostre teixit productiu, i en els 
nostres treballadors i emprene-
dors que ara es troben a l’atur. 
Continuar a Espanya només 
servirà per continuar en crisi. 

* Diputat d’ERC al Parlament

El dijous 21 de maig, la secció local 
d’Esquerra organitza una xerrada 
sobre la crisi. a 2/4 de 9 del vespre 
a ca l’Alberola. Hi intervindrà el 
diputat d’ERc uriel Bertran, eco-
nomista i el portaveu comarcal de 
JERc-vallès, carles caballero. 
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Programari lliure: 
cap a la 

democratització de  
la informàtica

Gastronomia i
història a França i 

Europa

Millorem el 
complex esportiu 

Puigverd 

ICV alerta sobre 
la destrucció del 

petit comerç

  L’Altraveu

  Aula d’Extensió Universitària *

  Òscar Lomas *

  Eva Clariana *

E

J

n el darrer ple, a pro-
posta de L’Altraveu, es 
va aprovar per una-
nimitat una moció a 

favor de promoure la instal·lació de 
programari lliure a l’Ajuntament. El 
programari lliure, conegut genèri-
cament com GNU/Linux, és aquell 
que la llicència no és de propietat. 
Sota un nou concepte de llicèn-
cia anomenada Llicencia Pública 
General (GLP) es té la llibertat 

oana Carreira Roucard.
Professora de llengua fran-
cesa a l’Institut Francès 
de Barcelona. Responsa-

ble dels cursos de civilització i de gas-
tronomia de l’Institut Francès.
Per què parlar de gastronomia?
Perquè menjar ha estat sempre la 
principal preocupació de l’home 
i perquè la història de la cuina es 
confon amb la història de la humani-
tat i el seu procés d’evolució.
Perquè menjar és un acte social, 
agradable i sempre enriquidor.
Des del principi l’home va haver de 
lluitar per la gastronomia.  A França 
va destacar des de fa molts anys 
en la gastronomia. Al segle XVII, a 
França els nobles de París tenien 
una especial atenció en la gastro-
nomia. Els seus mitjans econòmics 
feien que fossin exigents en aquest 
aspecte. De fet no era una gastrono-
mia característicament francesa ni 
espanyola etc... era el bon gust en el 
menjar. L’aristocràcia francesa 250 
dies de l’any menjava com a festiu. 
Els camperols menjaven el què 
podien, verdures, cereals i poca cosa 
més. A les taules selectes hi havia 
diferents carns, en especial aus. Les 
salses també era costum, de poma, 

d’executar el programa per qual-
sevol propòsit; la llibertat de veure 
com funciona el programa i adap-
tar-lo a les necessitats pròpies, és 
a dir, el lliure accés al codi font, que 
és un requisit; la llibertat de redis-
tribuir còpies; la llibertat de millo-
rar el programa i de distribuir-lo 
de nou amb les millores realitza-
des, amb la mateixa llicència GPL, 
per tal que tota la comunitat se’n 
pugui beneficiar.
Són molts els organismes oficials i 
les administracions públiques que 
cada cop fan el pas per anar substi-
tuint les llicències de propietat que 
requereixen molts diners en pagar-
les i que no permeten desenvolupar 
aplicacions pròpies, per programes 
i sistemes operatius basats en el 
programari lliure. Al nostre enten-
dre, aquest pas cap un sistema no 

privatiu, permetrà a mig termini 
estalviar diners a l’administració, 
dissenyar unes aplicacions infor-
màtiques a la mida de les necessi-
tats i no dels grans monopolis infor-
màtics, i permetrà triar a l’usuari 
amb quines eines es vol relacionar 
amb l’administració. 
El programari lliure és eficient, 
estable, gairebé sempre gratuït, 
necessita ordinadors menys potents 
per funcionar, millora la segure-
tat de les dades que ha de custo-
diar l’administració pública i té una 
amplia distribució en català.
Amb aquesta moció es reconeixen 
els avantatges econòmics, tecnolò-
gics, socioeconòmics i culturals del 
programari lliure i pensem que es 
fa un pas important cap a una veri-
table democratització de la infor-
màtica. 

‘Ajuntament de Cas-
tellar ha rescindit, de 
comú acord, la conces-
sió del complex esportiu 

Puigverd a l’empresa UBAE Fitness 
S.L. L’equip de govern vetlla perquè 
els serveis municipals es prestin de 
forma satisfactòria, i és evident que 
aquesta empresa no en feia una 
gestió òptima, tot i la bona feina dels 
treballadors d’UBAE. Les instal-
lacions de la zona esportiva Puig-
verd estan infradotades i han patit 
un manteniment deficient: per una 
banda hi manquen, per exemple, 
més vestidors o sales de fitness; per 
l’altra, s’hi produeixen filtracions 
d’aigua i el parquet està molt dete-
riorat –entre altres problemes–. Les 
queixes que hem rebut per aquests 
motius són nombroses.

ra fa uns mesos que els 
ajuntaments, el nostre 
inclòs, clamen per 
un model de finança-

ment. És molt senzil,l el nostre Ajun-
tament en el transcurs de la febre 
del totxo va sucumbir als plaers ter-
renals i no van fer els seus deures. 
Han finançat les despeses recur-
rents i ordinàries de la seva activi-
tat amb ingressos que no ho eren. 
El resultat: catastròfic en aquest 
exercici, el resultat del romanent de 
tresoreria és d’1.045.750 euros nega-
tius, és a dir, que l’Ajuntament ha 
tancat el pressupost 2008 amb un 
dèficit d’1 milió d’euros.  De fet, no 
m’estranyaria que per aquest camí 
el nostre Ajuntament fes suspen-
sió de pagaments, i es que en aquest 
últims anys del boom immobiliari 
el nostre Ajuntament ha engreixat 
la seva plantilla de funcionaris  i les 
seves obligacions de despeses fixes 

Des de l’Ajuntament volem acabar, 
per tant, amb aquesta situació. Vull 
recordar que l’ampliació i la millora 
del complex Puigverd –així com la 
redefinició de la concessió a UBAE– 
és un compromís electoral del PSC 
que ara complim. Per començar, la 
nova empresa concessionària (sigui 
quina sigui) estarà obligada a fer una 
sèrie d’inversions per tal de millo-
rar les instal·lacions i els serveis, i 
també haurà de fer una planifica-
ció de la gestió esportiva. A més, es 
mantindrà el contracte als treballa-
dors actuals –ja ens hem reunit amb 
ells per garantir-los que conservaran 
la feina–. 
Malgrat tot, hem d’advertir que 
aquesta millora no es farà palesa d’un 
dia per l’altre: és un procés que, for-
çosament, trigarà un temps a com-
pletar-se. Abans que acabi l’any 
començaran les obres de reforma 
del complex, que no impediran que 
els usuaris en continuïn fent ús. Toca 
paciència, doncs, però amb la certesa 
que l’equip de govern ja ha posat fil a 
l’agulla per resoldre els problemes. 

* Regidor d’Hisenda

L

A

d’all i julivert, amb diferents espè-
cies. A l’estiu procuraven fer-les més 
lleugeres. El peix també era present 
a la taula. Els rics menjaven el peix 
fresc, els pobres peix salat. 
A l’època medieval no hi havia plats 
i coberts, menjaven amb els dits, 
els convidats de l’extrem de la taula 
posava el menjar sobre una llesca 
de pa, i els de més a prop de l’anfi-
trió ho agafaven amb els dits. Fins a 
finals del segle XVII no es van utilit-
zar coberts. 
Amb el Renaixement van canviar 
coses. Caterina de Mèdici es casa 
amb Enric II de França i ella fa que 
la cuina es modifiqui en la seva ela-
boració. D’Itàlia porta el gust pel 
refinament, en especial en postres i 
dolços. Caterina va implantar la for-
quilla, es mirava amb recel, veient-lo 
com un utensili agressiu. Després el 
vidre per als gots. 
Les verdures es van imposant a la 
taula. Amb el descobriment d’Amè-
rica, van venir més verdures i això 
va ser important per la gent cam-
perola que no passés tanta fam. Les 
patates, els tomàquets, els llegums, 
van augmentar els mitjans d’alimen-
tació, ja no depenien només dels 
cereals. Els francesos no van accep-
tar la patata fins molt després d’arri-
bar a Europa, els alemanys en men-
javen i els francesos la rebutjaven, 
fins que van adonar-se que era un 
aliment bo per a tothom.
Amb l’invent de la impremta va proli-
ferar la producció de llibres de cuina 
i es divulguen diferents receptes. A 
partir del segle XIX la cuina evoluci-

ona. Els gustos són diversos, es pro-
dueixen canvis profunds en el món 
de la cuina, hi ha canvis radicals per 
la gran acceptació de les verdures. 
A França més que mai es distingeix 
per una cuina selecta. Té influèn-
cies mediterrànies i fa que desenvo-
lupi una cuina més variada. Parlar 
de cuina és parlar d’una ciència, es 
valoren els diferents sabors i la pre-
sentació de les menges.
El segle XIX, ja hi ha l’esclat a la 
cuina francesa amb les salses, les 
carns i les postres. La conservació 
dels aliments és quan s’adonen que 
el fred conserva més bé. Abans els 
salaven, però van veure que el fred 
els mantenia quasi intactes, i no 
perdien el sabor. Els francesos pen-
saven que no hi havia una altra cuina 
com la seva. Al principi del segle XX, 
el senyor Michelin va tenir la idea 
de fer la primera guia de carrete-
res, hotels i fondes perquè el viatger 
pogués trobar allotjament. Tot i que 
els primers volums no van tenir èxit 
fins 30 anys després, ha estat la guia 
més reconeguda del nostre temps, 
fins i tot imposant les estrelles als 
millors restaurants d’arreu del 
món. Hi ha més estrelles en el món 
que cuiners a França, sembla que 
la cuina francesa actualment no ha 
evolucionat com en altres països; ha 
emergit una nova cuina elaborada 
per cuiners joves creant una revolu-
ció gastronòmica. Els últims quatre 
anys el millor cuiner del món és el 
català Ferràn Adrià. 

* Núria Juncadella

d e  l a  f e i n aCLUB

sense repercutir-ho en els impostos 
corresponents. Ara els del PSC s’han 
vist obligats a pujar els impostos sobre 
tot l’IBI i brossa.
De tot això no hi ha res de nou, la 
veritat; el problema és el temps. I 
és que amb aquest increment d’im-
postos ja estem veient la destrucció 
massiva de llocs de treball, i una dava-
llada del consum, només cal observar 
la gran quantitat de petits comer-
ços que han tancat les portes, petits 
comerços amb una llarga trajectòria 
i que s’han vist obligats a tancar la 
persiana per manca de clients. Ni la 
idíl·lica zona blava defensada pel PSC 
serveix per reactivar el petit comerç 
al nucli de Castellar. Ningú se salva 
del tancament: sabateries, botigues 
de roba per infants, immobiliàries, 
llibreries, queviures,... No volem dir 
noms, però segur tots ho sabem, hem 
vist el rètol de “es lloga” on abans hi 
havia activitat comercial.
Segueixin així senyors socialistes, 
gravant amb impostos i taxes als 
petits comerços i d’aquí a poc tindran 
un poble amb un parell de Mercado-
nes, i tot un reguitzell d’entitats ban-
càries, tot un bon reclam per als nous 
residents de les noves ARE. 

* Responsable acció política local ICV
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BÀSQUET

L’hora de la veritat

 Jordi Mas

Una temporada irregular. Sem-
blant a la de l’any passat, però 
que ha acabat amb una victòria 
menys -10 enlloc d’11- després de 
30 jornades de lliga. El sènior ‘A’ 
masculí del CB Castellar repe-
tirà la presència a les fases de 
permanència a Copa Catalunya. 
Aquesta vegada, el rival no serà 
un equip jove com el Sant Cugat, 
sinó un conjunt experimentat 
com el Grup Barna.   El base del Castellar Alberto Peña en un partit al pavelló Puigverd. || J. GRAELLS

El gran problema de l’elimi-
natòria al millor de tres partits 
serà el factor pista en contra. 
Aquest handicap ja se’l trobaran 
aquest diumenge, amb el primer 
partit de la sèrie a la pista del 
Grup Barna (18.00 h). “És una 
pista de dimensions reduïdes, 
on el públic està molt a sobre i 
pressiona molt”, explica Jordi 
Juste. Per al tècnic serà molt 
important fer un bon paper en el 
primer partit ja que, a camp con-
trari, serà més fàcil guanyar el 
primer partit que no pas el tercer, 
quan hi haurà més pressió.

horari especial || El CB Caste-
llar canviarà l’hora habitual del 
sènior ‘A’ masculí per al segon 
partit de les fases de perma-
nència que es farà el diumenge 
24 de maig. El Castellar - Grup 
Barna es disputarà a les 12.30 h 
del migdia. La intenció del club 
és ajuntar els partits de fases del 
masculí i el femení per afavorir 
la presència de públic. El femení 
jugarà contra La Salle a les 10.30 
h del matí. 

Els d’Esteve Chabala descendeixen en l’última jornada i esperaran la repesca

El femení, 
també a BCN

  Redacció

L’equip femení del CB Castellar 
també disputarà les fases de 
permanència contra un equip 
de Barcelona. En el seu cas, 
serà contra La Salle Comtal, del 
grup 2 de Segona Catalana.

Les castellarenques aca-
baran la lliga regular aquest 
proper cap de setmana contra 
el Secà de Lleida. L’últim partit 
per poder preparar l’eliminatò-
ria de descens. En aquesta com-
petició les fases són d’anada i 
tornada, i per tant, no hi haurà 
tercer partit. Serà molt impor-
tant que el Castellar aconse-
gueixi una bona renda en el 
primer partit a casa.  

El sènior ‘B’ 
se salva

  Redacció

El sènior ‘B’ continuarà un any 
més a Tercera Catalana. Només 
una carambola hagués conduït 
els homes de Josep Bordas 
al descens de categoria. Tot i 
perdre en la darrera jornada 
contra el Navàs (59-69), els cas-
tellarencs van acabar en zona 
de salvació gràcies a la derrota 
de l’equip que tenia per sota, el 
Cervera.

El Castellar acaba desè 
del seu grup amb 14 victòries i 
16 derrotes després d’una gran 
remuntada en la segona part del 
campionat. L’equip, a més, ha 
estat la tercera millor defensa 
de la categoria.  

El sots21 baixa de Preferent

El sots21 no va poder evitar 
el descens de categoria. Han 
perdut la Preferent. La derrota 
de dissabte contra el Grup Barna 
(62-70) combinada amb la victòria 
del Torreforta ha condemnat els 
castellarencs al descens de cate-

  Redacció

El factor pista en 
contra, el principal 
problema per als 
de Jordi Juste

El CB Castellar 
comença les fases 
de permanència 
contra el Grup Barna

goria. Per mantenir la divisió Pre-
ferent, només els queda l’opció de 
disputar unes fases a l’estiu.

El club ja ha confirmat la seva 
participació. “Ens interessa tenir 
els equips de formació com més 
amunt millor”, explica l’entrena-
dor del sots21 Esteve Chabala. És 
per això que els castellarencs dis-
putaran en el període d’entre tem-  Una imatge del sots21 al Puigverd. 

porades un torneig on els millors 
aconseguiran una de les places en 
joc per jugar a Preferent.

El Castellar sots21 ha estat 
tota la temporada flirtejant amb 
la zona de descens, i no ha pogut 
finalment evitar una d’aquestes 
posicions. A l’equip, força nou, 
li ha costat adaptar-se a aquesta 
categoria. 
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Dos pilots de la T3 al capdavant

Quico Pèlachs lidera l’Open Inter-
comarcal després de la darrera 
prova disputada a Castellbisbal, 
seguit d’un altre pilot de l’Escude-
ria T3, Lluís Romeu. Aquestes van 

  Redacció

Competirà en tres 
campionats amb 
la mirada posada 
a l’any que ve

MOTOR

García torna a la càrrega

L’esforç, la constància i sobretot, 
la insistència tenen el seu premi. 
Toni García feia molt temps que 
es resistia a passar-se aquest 
2009 en blanc, lluny del món de 
les motos. Després de pentinar 
de dalt a baix les competicions de 
motor, ha trobat la fórmula per 
arrencar l’any.

Els ingredients són els 
següents: pneumàtics Pirelli 
després d’arribar un acord amb 
la marca -els hi cedeixen sempre i 
quan García estigui al davant-, una 
moto Honda comprada per X-Bike 
-la mateixa casa amb qui competia 
l’any passat- gràcies a una rebaixa 
substancial en el preu per part 
d’Honda Impala Barcelona. Només 

  Jordi Mas

  Toni García, a l’esquerra, en una prova de l’any passat. || cEdIdA

ser les millors notícies del cap de 
setmana de motor per a l’entitat 
castellarenca.

Quico Pèlachs va fer podi a la 
categoria petita amb un segon lloc 
mentre que a la mateixa prova 
Lluís Romeu va fer tercer, com-
pletant un doblet per als pilots de   L’equip cadet femení celebra el quart lloc aconseguit. || cAc

ATLETISME

Bronze aleví al 
campionat català

Bons resultats de base per al 
Club Atlètic Castellar. L’equip 
aleví masculí va aconseguir la 
medalla de bronze en el Cam-
pionat de Catalunya per equips 
disputat a Calella de Mar. Els 
castellarencs, a més, es van 
quedar a només mig punt del 
segon lloc, ocupat pel Laietà-
nia. Els millors resultats van 
ser el segon lloc d’Aleix Mata en 
llançament de pilota i el tercer 
lloc als 2000 metres de Manel 
Rusiñol entre d’altres.

La bona actuació dels 
atletes de Castellar es va com-
pletar amb el quart lloc de Cata-
lunya de l’equip cadet femení, i 
el cinquè del cadet masculí. Les 

  Redacció

queden les suspensions, que les hi 
han cedit per poder començar. 
“L’important és passat la crisi 
i de moment ja tinc el que volia, 
que és estar sobre una moto”, 
explica Toni García, que és cons-
cient que “aquest any hauré de 
conèixer la moto i m’ho prenc 
per poder muntar alguna cosa 
important de cara l’any que ve”. 
La primera prova de Toni García 

serà el 24 de maig a Montmeló cor-
responent al Campionat del Medi-
terrani de Velocitat. També com-
petirà al campionat català, i a la 
prova catalana del CEV.

El pilot de Castellar farà 
aquest divendres a partir de les 
12 de la nit una festa de presenta-
ció al local Roca’n Xou. Hi haurà 
regals i entrades per a competici-
ons de motor. 

Castellar que es situen primer i 
segon de la general.

Pel que fa als altres dos par-
ticipants que hi van prendre part, 
no van tenir tanta sort. Francesc 
Domènech va haver d’abandonar 
en la categoria gran, i Jordi Pujol, 
en Car Cros, va acabar sisè. 

El masculí tercer, i el cadet femení acaba quart

fèmines van aconseguir aquesta 
preuada posició gràcies a actua-
cions com la de Cristina Froilán, 
amb un segon lloc i rècord del 
CAC en llançament de disc, Irene 
Sànchez que va ser segona als 300 
metres i Laia Catalán, tercera als 
1.500 obstacles. Els nois van 
ocupar el cinquè lloc final que-
dant-se a tan sols 23 punts del 
pòdium.

bronzes en combinades || L’allau 
de medalles castellarenques va 
repercutir també als campionats 
catalans de proves combinades, 
que es feien a les pistes de Serra-
hima. En categoria júnior, Aitor 
Villar va acabar en tercer lloc amb 
4.779 punts, mentre que Àngel 
Vilalta va ser tercer en la catego-
ria juvenil amb 3.994 punts. 
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  Els benjamins en el partit de dissabte passat contra el Sant Quirze. || J.G.

El benjamí acaricia l’ascens

El benjamí ‘A’ de la UE Castellar 
es troba a només un pas de pujar 
de categoria. Queden tres jorna-
des per acabar la lliga, i l’equip 
necessita només una victòria per 
assolir l’ascens a Primera. Aquest 
dissabte ho poden aconseguir si 
guanyen al camp del Santa Per-
pètua.

El Castellar és de llarg el 
millor equip del grup, i dissabte 
ho va tornar a demostrar amb una 
victòria per 8 a 2 contra el Sant 
Quirze. Fins ara només el Júnior 
ha estat capaç de plantar-li cara. 
De fet, els castellarencs haguessin 
pujat directe si els de Sant Cugat 

  Jordi Mas
no haguessin guanyat el cap de 
setmana passat. El Júnior, però, 
va vèncer el Sabadell Nord per un 
ajustat 6 a 5 i va ajornat l’ascens 
de categoria dels nois que entrena 
Víctor Cuervo.

tots a primera || Si el benjamí 
puja de categoria, la Unió Espor-
tiva Castellar haurà completat un 
dels objectius que s’havia propo-
sat a principi de temporada: tots 
els primers equips de cada cate-
goria de base estaran a Primera 
Divisió. L’ascens del benjamí ‘A’ 
se sumaria al del juvenil ‘A’, els 
dos únics equips que faltaven per 
pujar a Primera. En un any difícil, 
aquests dos ascensos hauran sig-
nificat un gran pas. 

El Futbol Sala 
tindrà fèmines

L’infantil de FS 
acaba segon i es 
manté a l’espera

L’infantil ‘A’ del FS Castellar ha 
acabat la lliga en segona posició 
del seu grup. Aquest lloc no con-
dueix directament a l’ascens, 
però la categoria de millor segon 
classificat de tots els grups de 
Segona Divisió fa que els caste-
llarencs es mantinguin a l’espera 
d’algun canvi que els permeti 
pujar de categoria. El Castellar 
va acabar la lliga amb una victò-
ria contra el Mollet per 5 a 3. 

El Futbol Sala 
acaba la lliga en 
quarta posició

Tot i que la lliga regular es va 
acabar fa dues setmanes, fins 
aquest dimarts el sènior ‘A’ 
del FS Castellar no va jugar el 
darrer partit oficial de la tem-
porada, un ajornat a la pista 
del Cornellà. Els castellarencs 
van vèncer per 1 a 2, de manera 
que acaben a la quarta posició 
de Primera Catalana amb 47 
punts. 

El juvenil ‘A’ de 
l’HC Castellar cau 
contra el St. Cugat

El juvenil ‘A’ de l’Hoquei Club 
Castellar va encaixar una 
derrota a casa contra el Sant 
Cugat aquest cap de setmana. 
Els visitants van vèncer per 1 
a 5 i van demostrar que són un 
dels millors equips de la Copa 
Federació. Els castellarencs 
van aguantar fins després del 
descens, però el Sant Cugat es 
va acabar imposant. 

3 a 4 a Vilanova 
però el Tona 
segueix a 5 punts

Queden només tres jornades 
per acabar la lliga a Primera 
Territorial i la UE Castellar 
continua sense retallar-li punts 
al Tona, que ocupa el segon lloc. 
Els castellarencs continuen a 
cinc punts tot i vèncer per 3 a 4 
al camp del Vilanova del Vallès. 
Els castellarencs estaran molt 
atents al duel entre l’Aiguafreda 
i el Tona d’aquest diumenge per 
mantenir les esperances. 

Els jugadors de l’Athlètic 04 Cas-
tellar de futbol sala van visitar 
aquest dimecres l’Ajuntament de 
Castellar, en motiu del seu ascens 
a Preferent aconseguit fa dues 
setmanes. En una recepció per 
celebrar institucionalment la con-
secució d’aquest èxit, els jugadors 
de Xavi Romance van ser rebuts a 
la Sala de la Capella per l’alcalde 
de Castellar del Vallès, Ignasi 
Giménez, amb qui van compar-
tir aquesta important fita per al 
futbol sala del poble.

L’Athlètic 04 a 
l’Ajuntament

FUTBOL

FUTBOL SALA

El Futbol Sala Castellar està pre-
parant un equip de fèmines per 
a la propera temporada. L’equip 
està format per jugadores d’edat 
cadet i juvenil, i s’espera que en un 
futur aquestes jugadores formin 
part d’un sènior femení. Aquest és 
un dels projectes de l’actual junta 
del Futbol Sala Castellar, i signi-
fica un nou pas endavant per com-

  Redacció
pletar tota la cadena d’equips de 
base, que inclouen també un equip 
femení.

L’equip de fèmines es va 
estrenar dissabte passat amb un 
amistós contra l’Escola Industrial 
de Sabadell que va acabar amb 
empat a zero. L’equip està entre-
nat per Ruben Miranda i format 
per vuit jugadores, tot i que encara 
pot estar subjecte a canvis fins al 
setembre, quan s’iniciarà la nova 
temporada esportiva.   Les integrants de l’equip femení, aquest dissabte al Joaquim Blume. || J.G.
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AGENDA

FUTBOL SALA

DISSABTE 16 de maig
Pavelló Joaquim Blume
07:00   16 hores de futbol sala

DIUMENGE 17 de maig
Pavelló Joaquim Blume
09:00   torneig ‘Som un Bloc’

DISSABTE 16 de maig
Pavelló Puigverd
09:00   Premini B masc. – St. Adria
09:00   Premini A masc. – Albert dseny
10:30   Mini A masc. – Safa
12:00   Mini B masc. -  AEcAM
16:00   Preinfantil masc. – Sta. coloma
17:30   Infantil masc. – Igualada Blau
19:00   Sènior fem. – Seca

DIUMENGE 17 de maig
Espai Tolrà
09:00   trobada Escoles de Bàsquet

BÀSQUET (cB castellar)

VETERANS
cerdanyola - uE castellar  1 - 3 
CADET A · Primera, grup 10
uE castellar - Montornès 4 - 1 
8è classificat
ALEVÍ A · Primera, grup 9
uE castellar - vilanova 5 - 1 
6è classificat
BENJAMÍ A · Segona, grup 31
uE castellar - Sant Quirze 8 -2 
1r classificat

SÈNIOR B MASCULÍ · tercera, grup 3
cB castellar - Navàs 59 - 69
9è classificat
SOTS 21 MASCULÍ · Preferent, grup 2
cB castellar - Grup Barna 62 - 70
13è classificat
SÈNIOR FEMENÍ · Segona, grup 2
At. terrassa - cB castellar 78 - 36
14è classificat
JÚNIOR A MASCULÍ · Nivell ‘A’, grup 1
cB castellar - vila de Montornès 45 - 51
4rt classificat
JÚNIOR B MASCULÍ · Nivell ‘B’, grup 2
cB castellar - Lluïsos de Gràcia 33 - 57
15è classificat

Vilanova – UE Castellar 3 - 4
Gironella – Berga 1 - 1
Sant Feliu – Marganell 2 - 0
Les Franqueses – Barberà 1 - 3
Oló – San Lorenzo 1 - 3
tibidabo – Júnior 0 - 0
Aiguafreda – J.M. Gené 3 - 4
Puigreig – tona 1 - 3
Avià – taradell 1 - 2

PRIMERA TERRITORIAL · Grup Iv Jor.30

Aiguafreda 
tona 
UE Castellar 
taradell 
Gironella 
San Lorenzo 
Berga 
Puigreig 
Les Franqueses 
Avià 
Junior 
J.M. Gené
Oló 
Barberà 
vilanova 
Sant Feliu 
tibidabo
Marganell

70
67
62
60
58
56
50
48
42
42
41
34
29
27
25
23
20
18

31
31
31
31
31
31
31
31
31
31
31
30
31
30
31
30
30
31

22
21
19
18
17
17
14
13
11
11
10

9
8
7
7
6
4
4

4
4
5
6
7
5
8
9
9
9

11
7
5
6
4
5
8
6

45
6
7
7
7
9
9
9

11
11
10
14
18
17

20
19
18
21

CLASSIFICACIÓ PT PJ PG PE PP

SEGONA CATALANA · Grup B Jorn. 26

Premià – cerdanyola 4 - 7
Arenys – centelles 8 - 4
universitari – vic pendent
Barcino – Molins de Rei pendent
Sant celoni – Malgrat ajornat
La Salle – Bigues 2 - 10
vilassar – Barberà pendent
Sta. Perpètua – HC Castellar 2 - 3

Bigues i Riells
Malgrat
Sant Feliu
cerdanyola
HC Castellar
Arenys
vic
Santa Perpètua
Sant celoni
vilassar
Barberà
Premià
centelles
Barcino ‘B’
La Salle Bonanova
Molins de Rei
universitari

66
55
50
48
45
45
40
40
39
33
25
20
20
14
14
12
4

24
23
23
24
23
25
22
24
23
23
22
22
23
21
22
23
23

22
18
16
15
14
14
13
13
13
10

8
6
6
4
4
3
1

0
1
3
3
3
3
1
1
0
3
1
2
2
3
2
2
1

2
4
6
6
5
8
7
9

10
10
13
14
14
16
15
16
20

CLASSIFICACIÓ PT PJ PG PE PP

FUTBOL

Blanes – Figueres 82 - 78
Grup Ossorio – Ripollet 65 - 100
Pineda – Santa coloma 60 - 62
CB Castellar – Alella 77 - 57
Sant cugat – Malgrat 80 - 70
Sant Andreu – Sant Adrià 77 - 67
Sant Josep – Montgat 65 - 67
Arenys – Salt 71 - 50

COPA CATALUNYA · Grup I Jornada 30

Grup Ossorio
Sant Andreu
Pineda
Blanes
Sant Josep
Montgat
Sant Adrià
Arenys
Salt
Santa coloma
Ripollet
Malgrat
CB Castellar
Sant cugat 
Alella
Figueres

30
30
30
30
30
30
30
30
30
30
30
30
30
30
30
30

22
20
20
19
19
18
18
16
15
15
15
10
10

8
8
7

CLASSIFICACIÓ PJ PG PP

8
10
10
11
11
12
12
14
15
15
15

20
20
22
22
23

BÀSQUET HOQUEI FUTBOL SALA
FS CASTELLAR · 1a divisió, grup 2
cornellà - FS castellar 1 - 2
4rt classificat
FEMENÍ · 2a divisió, grup 3
FS castellar - Escola Industrial 0 - 0
amistós
INFANTIL A · 2a divisió, grup 3
FS castellar - Mollet 5 - 3
2n classificat
ALEVÍ · 1a divisió, grup 4
FS castellar - Mollet 6 - 3
2n classificat
BENJAMÍ · Lliga Sabadell
FS castellar - Nostra Llar 7 - 3
--
PREBENJAMÍ A · Lliga Sabadell
Escolapis - FS castellar 0 - 7
--
PREBENJAMÍ B · Lliga Sabadell
FS castellar - Escolapis 16 - 0
--

SÈNIOR FEMENÍ
Manlleu - Hc castellar 1 - 2
JUVENIL A
Hc castellar - Sant cugat 1 - 5
JUVENIL B
Sant Just - Hc castellar 4 - 1
INFANTIL
Sant Feliu - Hc castellar 3 - 11
ALEVÍ A
Hc castellar - cornellà 9 - 2
BENJAMÍ B
Hc castellar - Barberà 5 - 2

DEL 16 AL 22 DE MAIG DE 2009

DISSABTE 16 de maig
Pepín Valls
12:00   Prebenjamí – Ripollet
13:00   Aleví B – Olímpic can Fatjó
17:30   cadet B – Pirinaica
Partits a fora
09:30   Sta. Perpètua - Benjamí A
09:30   Barberà Andalucia - Infantil A
12:15   vilassar Mar - cadet A

DIUMENGE 17 de maig
Pepín Valls
08:30  veterans - La Garriga
12:00   uE castellar - tibidabo

FUTBOL (uE castellar)

TENNIS

CIRCUIT MARQUES JOVES PROMESES
Marta Sans - Adriana Andreeva 6/0 6/0

OPEN VALL PARK
xavi Galdón - Eirc Aldagsen 3/6 4/6

TROFEU CHOCOLAT FACTORY
èric domingo - Oriol Mimó 6/0 6/2
Jordi creixell - èric domingo 6/2 6/2

TORNEIG INTER CLUB DAMES
ct castellar - valldoreix 2 - 3

TROFEU PENYA ARLEQUINADA
ct castellar ‘A’ - tennis Reixac 4 - 1
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L’Aplec de Castellar Vell arriba a la 
seva 31a edició aquest diumenge. Un 
any més, s’han preparat un munt 
d’activitats que s’allargaran tota la 
jornada. Els actes començaran a les 
9 hores, amb el Concurs d’ocellaires. 
A partir de les 10 hores, s’iniciaran 
els Concursos de flors boscanes i de 
dibuixos a llapis. Paral·lelament, hi 
haurà jocs infantils i de cucanya per 
a la mainada.

A les 12 hores, ballaran els 
Gegants de Castellar i grallers de 
l’Esbart Teatral. Seguidament, es 
podrà gaudir del Ball de Plaça i del 
Ball de Bastons. A la una es donarà 
el tret de sortida per a la prepara-

ció dels arrossos participants al 29è 
Concurs d’Arrossaires, inscrits en 
quatre categories diferents: paelles 
petites, paells mitjanes, paelles 
grans i paelles de joves. Tots els par-
ticipants s’hauran d’haver inscrit, 
necessàriament, fins avui com a 
màxim, a Queviures Mañosa, Que-
viures El Castell o Tenda de Fotos. 

Els arrossos hauran de ser 
cuinats amb gas butà o llenya. Quan  
ja estiguin a punt, un jurat tastarà 
tots els arrossos per puntuar-los i, 
seguidament, es podran degustar, 
adquirint un tiquet per l’arròs que 
cada comensal triï. A les 16:30 hores 
de la tarda començarà una audició 
de sardanes, amb la cobla Principal 
de Terrassa. A la mitja part, es lliu-
raran els  premis del Concurs d’Ar-

Castellar Vell, un edifici amb història

La primera referència 
documental de l’existència 
d’una església a Castellar 
Vell és del 1037, en el 
jurament del testament de 
l’abat Borrell del monestir 
de Sant Llorenç del Munt. 
Es creu que aquest indret 
és el primer lloc d’hàbitat, 
pel fet d’existir-hi la 
parròquia primitiva. Des 
del 1979 s’hi celebra un 
aplec cada any, a l’espla-
nada de davant l’església.
L’edifici de Castellar Vell 
és de planta en forma de 

creu. Té una nau, de planta 
rectangular complexa, 
dividida en dos trams. 
A la façana de migdia 
s’alça el campanar, de 
planta rectangular. Hi 
ha constància de quatre 
moments constructius: un 
de pre-romànic, consistent 
en la nau de ponent; la 
volta de canó del segle 
XVI; la nau de llevant amb 
el creuer i la capçalera 
dels segles XII i XIII i el 
cos del campanar que 
correspon al segle XVI.

L’Aplec a Castellar Vell 
tornarà a tenir gust d’arròs

  Imatge del Ball de Plaça que va tenir lloc durant l’Aplec de Castellar Vell, l’any passat. Al costat, elaboració d’una paella d’arròs participant al tradicional Concurs d’Arrossos. I I ARxIu

 Marina Antúnez
rossaires i, després, es reprendrà 
l’audició.

normativa de l’aplec || Des de les 7 
i fins les 9 hores, la policia local con-
trolarà l’accés amb cotxe a l’espla-
nada perquè els arrossaires puguin 
descarregar els estris. A partir de 
les 9, l’accés quedarà restringit. Per 
arribar a Castellar Vell, també es 
podrà seguir l’itinerari de natura, 
senyalitzat amb punts blaus.  La 
comissió de l’Aplec de Castellar Vell 
està formada per Jappis, ASAC, 
Interampa, Ball de Bastons, Ball 
de Gitanes, Esbart Teatral, Escola 
Nocturna, Moviment de Colònies i 
Esplai, SERNA, Societat Castella-
renca i Radio Club Castellar, Josep 
Llinares i Lourdes Avellaneda. 
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  Marina Antúnez

La guitarra de Toti Soler 
sonarà avui a la Capella

El músic Toti Soler serà el pro-
tagonista, aquesta nit, del segon 
concert inclòs dins de la progra-
mació del XIVè Cicle de Concerts 
a la Capella. Acompanyat de Lluís 
Cartes, a les percussions, i Marc 
Prat, al contrabaix, Soler oferirà el 
més nou del seu repertori guitar-
rístic, a partir de les 21.30 hores, a 
la Capella de Montserrat.

Soler explica que l’origen 
d’aquest concert s’explica per una 
anècdota: “Fa uns quants anys, 
fent una gira a Suïssa, vaig tenir 
una conversa amb Philippe Jean-
Mairet, el lutier que ha cons-
truït les millors guitarres que  Toti Soler.  || cEdIdA

he tingut”. Soler li va demanar 
que li expliqués amb quina gui-
tarra encaixaria el gènere que ell 
interpreta i el lutier va respondre: 
“Doncs digues-ne guitarra cata-
lana”. I és que l’estil de Soler és 
una fusió de tècniques guitarrísti-
ques i formes musicals que poden 
portar cap aquesta, diguem, deno-
minació d’origen.

Soler composa i interpreta,  
dóna i demana, paradoxal-
ment, silenci. Aquest silenci tan 
necessari ara que tot és soroll. 
La saba de poeta de Toti Soler 
fa que les seves paraules trans-
metin la humilitat del so que no 
necessita enganys, que no busca 
artificis i  que sap molt bé on és 
l’essencial. 

Primera Trobada de 
Danses a Castellar

  Assaig dels alumnes de l’escola Sant Esteve per a la Trobada de Danses . 

El proper 22 de maig, a partir 
de les 10 hores, el Camp de 
Futbol Pepín Valls es conver-
tirà, per primer cop, en l’esce-
nari d’una Trobada de Danses, 
organitzada per 8 professors de 
música de les escoles de Caste-
llar, Santa Perpètua i Polinyà, 
en col·laboració amb el Centre 
de Recursos. 

La idea va sorgir fa un any, 
quan els professors de música 
van fer un recull de les activi-
tats que feien i va sorgir la idea 
de fer alguna cosa comuna amb 
tota la zona educativa que cor-
respon al Centre de Recursos. 
“Vam triar la dansa perquè 

està més oblidada”, explica 
Mònica Díaz, professora de l’es-
cola Sant Esteve.

A la Trobada de Danses 
hi haurà uns 1.000 infants de la 
comarca. L’esdeveniment es divi-
dirà en dues parts: “els nens i 
nenes de primer ballaran una 
dansa que es diu Sasha i el 
popular Patatuf. A continuació, 
els de segon, ballaran una Sehan 
Routa i el ball de Sant Ferriol”, 
explica Díaz. Per fer les entrades i 
sortides, es farà el Ball de Gitanes. 
Cada classe anirà vestida amb un 
color que la distingeixi de la resta 
i un mocador per les gitanes. Pel 
que fa a la publicitat de l’acte, els 
mateixos nens han fet uns dibui-
xos a mà, que penjaran als diver-
sos comerços de Castellar. 

  M.A.

La formació Adufera va respondre a les 
expectatives que, cada any, la Coral Xiribec 
i Sant Esteve posen en el Cicle de Con-
certs a la Capella. La idea és fer arribar 
al públic castellarenc, la història musical 
de la Mediterrània. La formació Adufera 
va demostrar que, aquesta música, està 
impregnada de sons i veus d’Orient i d’Oc-
cident, que es creuen en uns camins que 
ens són comuns a tots els que hi vivim. 

Adufera va obrir el cicle 
de la Capella 
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El grup Pegasus va actuar, dis-
sabte passat, a la Sala Blava de 
l’Espai Tolrà. El concert va ser una 
bona ocasió per escoltar aquells 
temes més aclamats de la banda, 
que després de 10 anys, torna amb 
una gira commemorativa dels seus 
25 anys d’història musical.

Segons explicava un dels 
membres de la banda, “fa 2 anys, es 
va fer el 25è aniversari de Ràdio 
Vilafranca. Nosaltres també cele-
bravem aquests anys i l’emissora 
ens va demanar que fessim un 
concert”. Pegasus no s’esperava 

que, amb aquell espectacle, tor-
narien a reviure els moments més 
màgics de la seva dilatada trajec-
tòria professional. Així és que van 
decidir iniciar una gira.

El cap de setmana passat, 
arribava a Castellar, mantenint 
encara els components histò-
rics del grup, com Josep Mas, 
Max Sunyer, Rafael Escuter i 
Santi Arisa i també incorporant 
un nou músic, Dan Arisa, fill del 
bateria Arisa.

La gira presentava algunes 
novetats: “Hem agafat els temes 
que tenim editats i hem actua-
litzat amb noves tecnologies els 
que més ens agradaven”, expli-

Pegasus es manté en forma

  El bateria de Pegasus, Santi Arisa, durant el concert a Castellar. || J. G.

cava un altre dels components de 
Pegasus.

Dan Arisa comentava : “És un 
honor poder tocar amb Pegasus. 
Quan era petit els vaig mamar, ja 
n’era fan, i ara tinc l’oportunitat 
de fer amb ells aquesta gira”. 

El concert va combinar estils 
i paràmetres musicals, partint del 
jazz i fusionant-lo amb el rock, 
el flamenc o la salsa. “Toquem 
el que podríem definir com un 
còctel vivencial, perquè fem 
una barreja d’estils i també 
incorporem les nostres vivèn-
cies”, comentaven els membres 
de Pegasus. I afegien: “La gent 
encara ens és fidel”. 

  Marina Antúnez

Diumenge passat, les urbanitzaci-
ons de Can Font i Ca n’Avellaneda 
van celebrar la Festa de la Prima-
vera. Per primer cop, es van orga-
nitzar diverses activitats lúdiques, 
que van concentrar unes 500 per-
sones. Roser Gabarró, presidenta 
de la comissió de festes de Can 
Font,  explicava que “la idea era 
fer que la gent pogués comprar 
només sortint de casa, ja que les   La Festa de la Primavera de Can Font i Ca n’Avellaneda va comptar amb un mercat i inflables pels infants. || JOSEP GRAELLS

urbanitzacions compten amb 
molta gent que, durant l’any, no 
té on comprar a prop”.

Durant el matí, hi va haver 
parades de xurros, olives, format-
ges, embotits, animals i flors. També 
es va fer un concurs de pintura i una 
bicicletada pels voltants.

Tot i que, segons els paradis-
tes, “les vendes han estat fluixes”, 
els organitzadors i visitants comen-
taven que “la proposta ha estat un 
èxit, ens ha fet gaudir, i esperem 
que es repeteixi l’any que ve”. 

  M.A.

500 persones a la festa de Can Font i Ca n’Avellaneda
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ALTRES

TALLERS

* Actes organitzats per l’Ajuntament de castellar del vallès

Festa Santa Quitèria
St. Feliu del Racó · tot el dia
Organització: comissió  de festes St. Feliu

Les Migas del PSC
Parc canyelles · 12 h
Organització: PSc

Concert familiar*
Annúria amb Bufanúvols
Sala Blava · 12 h

Ball amb Mil·lenium
Sala Blava · 18 h
Organització: Amics del Ball de Saló

Conferència i projecció
Islàndia, l’illa desconegu-
da amb  Marta González i 
Manuel P. caselles
Sala Actes cEc · 18.30 h
Organització: Ajuntament i cEc24dG

Aplec de Castellar Vell*
concursos, Jocs, 
Gegants de castellar, Ball 
de plaça, Ball de bastons 
castellar vell · a partir 9 h

Aplec de Castellar Vell*
Sardanes amb la cobla 
Principal de terrassa
castellar vell · 16.30 h

Ball amb Pep i Maria José
Sala Blava · 18 h
Organització: Amics del Ball de Saló

Torneig solidari futbol sala
Pavelló Blume · de 9 a 20 h17dG

EXPOSICIONS

CURSOS

XX Trobada d’estudiants 
de música 30 de maig
Per participar-hi
tel. 937 144 241 - 937 147 788
Inscripcions: fins el 25 de maig

Campaments d’estiu a 
Gòsol - Faners
Informació i inscripcions:
Moviment de colònies i Esplai
tel. 676 246 820

Com fer un hort ecològic 
al balcó de casa vostra
1, 8, 15 i 22 de juny
Inscripcions 697 819 220
castellar Sostenible

Seminari:
Cómo aplicar el secreto
de 10 a 20.15 h · c. Puig-
verd, 3, 2n - La Sala de Ser

Taller de rebosteria fàcil
19 de maig a les 18 h
Espai Jove

1a Trobada de danses
camp futbol
Organització: cEIP Sant Esteve

Torneig de pòquer*
Espai Jove · 18 h

Cinema* El club de la lucha
Espai Jove · 20 h

Hora golfa del conte
Bar cali · 21.30 h
Organització: Etc

XIVè Cicle de 
Concerts a la Capella
Josep tero i altres
capella Montserrat · 21.30 h
Organització: corals St. Esteve i xiribec22dv

Cinema*
Rompiendo las reglas
Espai Jove · 20 h

Conferència
cómo aplicar el secreto
21 h · Puigverd, 3, 2n
Organització: La Sala de Ser

XIVè Cicle de 
Concerts a la Capella
toti Soler i altres
21.30 h
Organització: corals St. Esteve i xiribec15dv

Xerrada*
El benestar i la salut
de la criatura
Ludoteca Municipal · 15 h

Actes Parc Colobrers*
Espai Jove · Sortida 17.30 h

Xerrada sobre la crisi
ca l’Alberola · 20.30 h
Organització: JERc

Teatre
Somnambular,
de M. Ende
Sala de Petit Format · 20 h

Organització: IES castellar21dJ

Projecció de treballs 
amb Pinnacle
casal catalunya · 17 h
Organització:

Associació de Jubilats i Pensionistes

Inauguració exposició
30 anys d’ajuntaments 
democràtics*
Mercat Municipal · 19 h19dt

Jornada
de Bàsquet 3x3*
Espai Esportiu · 18 h

Ball
a càrrec de Sabor Latino
casal catalunya · 17 h
Organització:

Associació de Jubilats i Pensionistes

Teatre
Somnambular,
de M. Ende
Sala de Petit Format · 19 h
Organització: IES castellar20dc

Activitat
de Fotomatón*
Espai Jove · 18 h18dL

Cançó espanyola*
Amalia de triana 
Sala Blava · 16 h
Organització: Jap’s Records, S. L.

Festa del Riu
A. Esplai Les Arenes · 10-13 h

Diada infantil solidària
Plaça calissó · 10 h
Organitz.: castellar amb el poble Sahrauí

XVII Musicoral
capella Montserrat · 18.30 h
Organització: coral xiribec

Festa Santa Quitèria
St. Feliu del Racó · tot el dia
Organització: comissió  de festes St. Feliu

Jornada tennis taula*
Espai Jove · 11 h23dS

L’Hora del Conte 
Infantil*
a càrrec de Rosa
M. Baró i teresa ventura 
Biblioteca · 11 h

Discolight*
Sala Blava · 19 h

Jornada de Voleibol*
Espai Esportiu · 11 h16dS Arts i Marcs

Barcelona, 9

Col·lectiva d’artistes
tot el mes

Casal Catalunya
Prat de la Riba, 17

Exposició de manualitats
Fins el 31 de maig

Galeria Rich i Habti
Barcelona, 60

Exposició d’Olis
d’Antoni costa

Mercat Municipal
Plaça del mercat

30 anys d’Ajuntaments
democràtics

Biblioteca Municipal
Sala Boadella, 6

Llibres al voltant de l’afecte
Fins el 19 de maig

24è Concurs Anual de 
fotografia (2n trimestre)
Fins el 19 de juny
Informació al cEc

Concurs de cartells
Vilabarrakes’09
termini propostes: 1 de juny
Informació: PIJ  c. Portugal, 2b

Concurs
Cartells Festa Major’09
Fins el 22 maig
www.castellarvalles.cat
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FARMÀCIES
DE GUÀRDIA

15 
16
17
18
19
20
21
22 
23 
24

casanovas
vilà
vilà
Germà
Permanyer
Ros
casanovas
Yangüela
Germà
Germà

Ajuntament 
Fax Ajuntament

Policia Local
(urgències)

Oficina M. St. Feliu
Avaries enllumenat 

Biblioteca
Bombers

Ràdio castellar
casal catalunya

casal Plaça Major
casal d’Entitats
casino del Racó

cAP (Ambulatori)
Servei de català

centre de Serveis
Ambulància

Funerària castellar
tanatori

Mossos d’Esquadra
Jutjat de Pau

OSB 
Acc

Punt d'Informació
casal de Joves

Recollida de mobles
taxis castellar

93 714 40 40
93 714 40 93
93 714 48 30
092
93 714 65 98
900 13 13 26
93 714 47 35
93 714 49 51
93 714 43 40
93 715 89 98
93 714 36 55
93 714 34 27
93 714 50 08 
93 747 11 11
93 714 30 43
93 747 10 55
061
93 714 63 15
93 747 12 03
088
93 714 77 13
93 714 53 89
93 714 67 39
93 714 34 27
93 715 80 06
901 12 02 14
93 714 37 75

Farmàcia Casanovas
93 714 33 76 · Av. St. Esteve, 3

Farmàcia Permanyer
93 714 38 29 · ctra. de Sabadell, 48

Farmàcia Germà
93 715 86 78 · Balmes, 57

Farmàcia M. D. Ros 
93 714 50 25 · Av. St. Esteve, 71

Farmàcia Pilar Vilà Boix
93 715 90 99 · Barcelona, 58

Farmàcia Yangüela 
93 714 52 89 · torras, 2

TELÈFONS
 INTERÈS

El club de la lucha és la pel.lícula dirigida 
per David Fincher (Seven, Alien 3 ...) el 
1999. Està basada en la novel·la de Chuck 
Palahniuk escrita el 1996. Un protagonista 
sense nom lluita contra la creixent desil-
lusió sobre la cultura del consumisme i la 
frustració que sent per les seves relacions 
superficials i la feina burocràtica que fa. 
En un intent per superar-ho, crea un club 
de boxa clandestí com a nova forma de 
teràpia. La pel.lícula va fer que la història 
es convertís en un fenomen en la cultura 
popular. També ha rebut moltes crítiques 
pel seu tractament explícit de la violencia.

Un any més, diumenge que ve, no 
l’altre, torna la Festa de Santa Quiteria, 
un esdeveniment eminentment religiós 
que aplega sempre centenars de per-
sones. Els actes començaran de bon 
matí i s’allargaran tot el dia. Hi haurà 
una audició de sardanes i la tradicional 
benedicció i repartiment del pa entre 
tots els assistents, al migdia.

Aquesta és ja la setena edició d’aquesta 
festa, que aplega cada any a nens i nenes 
del municipi i també a diverses entitats 
que han col·laborat al Projecte Rius. Els 
actes començaran a les 9 del matí, amb 
una caminada per l’entorn. A les 10 es 
pararà per esmorzar i a les 10:30 s’ini-
ciaran les activitats, que seran diverses 
i divertides. Es farà un taller de cons-
trucció d’insctruments, amb l’ajuda 
del grup Drapaire musical, capitanejat 
per Francesc Miralles. També hi haurà 
d’altres tallers naturalistes, un espec-
tacle de contes musicats i el lliurament 
de diplomes a les entitats i escoles col-
laboradores del projecte.

divendres 22 de maig · 20 h 

Espai Jove

Organitza: Ajuntament

Cinema
El club de la lucha

diumenge 24 de maig · tot el dia 

Sant Feliu del Racó

Organitza: comissió de Festes de Sant Feliu del Racó

Festa de Santa Quitèria

dissabte 23 de maig · de 9 a 13 h 

Àrea d’Esplai de les Arenes

Organitza: Ajuntament

Festa del Riu



L’ENTREVISTA

dEL 15 AL 21 dE MAIG dE 2009

· Perquè es va fer membre del 
Grup Pessebrista de la Capella 
de Montserrat?
Sóc veí de la Capella de Montser-
rat, feia pessebres a casa, parti-
cipava al concurs parroquial de 
pessebres que organitza el Grup. 
Havia guanyat algun premi i em 
van convidar a formar part. Això 
fa al voltant de 30 anys.

· Ha estat president durant 
nou anys. Que ha significat 
per vostè?
Per mi va ser una satisfacció molt 
gran que el grup confiés en mi i 
em deixés estar tres legislatures 
al capdavant. Jo sempre ho he 

11 respostes

Un tret principal del seu caràcter?
Paciència
Un defecte que no pot dominar?
M’encallo al parlar
Qui voldria haver estat?
Estic molt content tal com sóc
Quin animal seria?
Qualsevol tipus d’au
La seva paraula preferida?
Endavant
Quin plat li agrada més?
Qualsevol plat de carn
Músic preferit?
ABBA
Un color?
El blau
Un llibre?
Els mapes i guies de muntanya
Una pel·lícula?
Qualsevol que no sigui de ficció
Un comiat? 
Que vagi bé

Després de nou anys de president, ha deixat el càrrec 
en mans d’Enric Benavent. Té ganes de descansar 
com a president i que el manin, ja que continua en el 
Grup com a pessebrista i també com a vocal.

Pere Estapé

dit, per ser el president, no hi he 
pres mai cap decisió perquè a mi 
em donés la gana. Si s’havia de 
prendre una decisió, la preníem 
entre tots.

· Té molta feina el president?
Jo m’ho he muntat d’una manera 
que treballaré més ara, sent vocal 
i pessebrista, que abans. Tenim 
una manera de treballar que ho 
tenim tot delegat. Hi ha una sèrie 
de gent amb una responsabilitat 
i cadascú l’ha de portar a terme. 
El president coordina i controla, 
i quan surt un problema, doncs 
es parla entre tots, però no consi-
dero que tingui més feina.
 
· Com a president ha tirat 
endavant projectes nous.

Sí, s’han instaurat reconeixe-
ments. Des de l’any 2000, es 
lliura una placa als pessebristes 
que fan 50 anys, el dia de la inau-
guració de la mostra. Els que fan 
25 anys , uns pastors. En aquests 
nou anys també hem comen-
çat unes publicacions que com-
memoren centenaris del naixe-
ment d’algun pessebrista. Tenim 
fundadors que ja ens han deixat 
i vam començar amb Antoni 
Maria Castells que en l’any que 
va fer 100 anys del seu naixe-
ment van publicar un llibret amb 
un recull d’escrits i fotografies. 
I al cap d’uns anys ho vam fer 
amb Llorenç Ferrer. També van 
engegar, fa dos anys, la venda 
exclusiva d’una col·lecció de 
figures del pessebre pel visitant.

· Durant la seva presidència 
s’han anat pessebristes molt 
estimats. Com afecta això al 
grup i al president?
Tots els pessebristes que ens 
han deixat sap molt greu. Àngel 
Casasayas, Jaume Cadafalch i 
Joan Muntada. A l’Àngel tots el 
recordem com el pessebrista que 
va inaugurar el pessebre de la 
pluja. El Jaume era l’últim pes-
sebrista que ens quedava viu 
com a fundador. I el Joan va ser 
el meu mestre, el que he tingut 
allà dintre i els primer anys em 
va orientar, em va guiar... 

· Un dels reptes que tenen 
ara és la Biennal del Pessebre 
Català per al 2010.
La biennal és una exposició de pes-

sebres de Catalunya que s’exposen 
cada dos anys. Les diferents asso-
ciacions de tota Catalunya ens por-
taran un o dos pessebres fets per 
ells i s’exposaran aquí. Nosaltres 
volem fer una biennal trencadora 
i mediàtica. Volem que a diversos 
indrets de Castellar hi hagi activi-
tats de pessebres perquè el visi-
tant hagi de voltar per mig poble. 
Farem una exposició del procés 
de creació d’un pessebre, un pes-
sebre popular en algun lloc públic 
i pessebres modernistes que tren-
quin motlles. Volem que la biennal 
comenci ja aquest 2009 fent una 
exposició virtual d’imatges de 
pessebres, les que la gent ens 
enviï. Després es reuniran al web 
de la federació:
www.biennaldelpessebre.cat  
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Si s’havia de prendre 
una decisió, la 
preníem entre tots

“

”

 Cristina Domene

Vocal del Grup Pessebrista de la Capella de Montserrat


